
9751 7/5 92: 3. beh. af f. t. 1. vedr. skattekontrolloven og forskellige andre skattelove 9752 홢 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 115 stemmer (S, KF, V, FP, CD, 
RV og KRF) mod 10 (SF). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

6) Tredje behandling af lovforslag nr. L 128: 
Forslag til lov om ændring af lægeloven. (Be- 

stemmelser om information og samtykke). 
Af sundhedsministeren (Ester Larsen). 
(Fremsat 27/11 91. Første behandling 6/12 

91. Betænkning 29/4 92. Anden behandling 
5/5 92). 

Formanden: 
Som tidligere meddelt udgår dette punkt af 

dagsordenen. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

7) Tredje behandling af lovforslag nr. L 235: 
Forslag til lov om ændring af lov om udnyttel- 

se af  vedvarende energikilder m.v. og lov om el- 
forsyning. 

Af energiministeren (Anne Birgitte Lund- 
holt). 

(Fremsat 19/2 92. Første behandling 18/3 
92. Betænkning 29/4 92. Anden behandling . 
5/5 92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 117 stemmer (S, KF, V, SF, CD, 
RV og KRF) mod 7 (FP). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

8) Tredje behandling af lovforslag nr. L 258: 
Forslag til lov om ændring af  lov om elforsy- 

ning. (Tilslutningsvilkår for decentrale kraftvar- 
meværker). 

Af energiministeren (Anne Birgitte Lund- 
holt). 

(Fremsat 1/4 92. Første behandling 9/4 92. 
Betænkning 29/4 92. Anden behandling 5/5 
92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 113 stemmer (S, KF, V, SF, CD, 
RV og KRF) mod 7 (FP). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

9) Tredje behandling af lovforslag nr. L 208: 
Forslag til lov om ændring af lov om gymnasi- 

et m.v. og af  lov om kursus til højere forberedel- 
seseksamen og om studieforberedende enkelt- 
fagsundervisning for voksne m.v. (Tilskuds- og 
bidragsbestemmelser m.v.). 

Af undervisnings- og forskningsministeren 
(Bertel Haarder). 

(Fremsat 23/1 92. Første behandling 5/2 92. 
Betænkning 30/4 92. Anden behandling 5/5 
92). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 



9753 7/5 92: 3-beh. af f. t. 1. om ændring af lov om gymnasiet m.v. 9754 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 121 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

10) Anden (sidste) behandling af beslutningsfor- 
slag nr. B 2: 

Forslag til folketingsbeslutning om omlæg- 
ning af visse miljøafgifter. 

Af Jørgen Kvist Jensen (KRF) m.fl. 
(Fremsat 9/10 91. Første behandling 6/11 

91. Betænkning 29/4 92). 

Der var stillet I ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Ændringsforslaget sattes først til forhand- 
ling. 

Forhandling 

Aage Brusgaard (FP): 
Ændringsforslaget går ud på, at vi skal fjer- 

ne den urimelige afgift, der har været på mæl- 
ke-, saft- og juicekartoner. Det kan Frem- 
skridtspartiet fuldstændigt tilslutte sig, for det 
er jo hovedsagelig store familier, der betaler 
denne afgift. 

Derimod kan vi ikke tilslutte os ændrings- 
forslaget om, at statens indtægtstab på ca. 80 
mio. kr. skal hives ind igen ved at forhøje mil- 
jøafgifterne generelt. Det, der er lagt op til her, 
-  også fra regeringen, som jo tilslutter sig æn- 
dringsforslaget -  er, at fordi det skal se ud, som 
om skattetrykket skal falde, altså at trækpro- 
centen ikke må stige, så lægger man nye afgif- 
ter på næsten alle steder. Her er det nye miljø- 
afgifter, man vil prøve at pålægge. Derfor må 
Fremskridtspartiet stemme imod både selve 
beslutningsforslaget og ændringsforslaget, for 
vi ønsker ikke, at vi skal indføre nye miljøafgif- 

ter for at kunne fjerne en eksisterende afgift. Vi 
mener, at vi må finde dækning ved offentlige 
besparelser i stedet. 

Trøjborg (S): 
Socialdemokratiet er naturligvis glad for, at 

miljøafgifterne kan få en lidt bedre social pro- 
fil ved, at man fjerner afgiften på engangsem- 
ballage for mælk og lægger andre miljøafgifter 
på. Men det, der er det interessante, er, at der 
nu er et flertal, inklusive regeringspartierne og 
herunder Venstre, der skal fremlægge en plan 
for øgede miljøafgifter. 

Det synes vi er godt, for det er vigtigt at bru- 
ge miljøafgifterne i en fornuftig miljøpolitik, 
og det er også godt at diskutere miljøafgifter 
som et supplement til de indtægter, velfærds- 
samfundet skal have. Man må sige, at det er 
markant, at Venstre tilslutter sig dette, når man 
har fulgt debatten og ikke mindst fulgt udtalel- 
ser fra skatteminister Anders Fogh Rasmussen, 
der hele tiden har gået på, at nye skatter ikke 
er bedre skatter; de eneste skatter, der er bedre 
skatter, det er lavere skatter. Måske har Ven- 
stre følt sig tvunget til at tilslutte sig det flertal, 
der siger, at nu skal vi have en plan for anven- 
delse af øgede miljøafgifter. Det synes vi er 
fornuftigt, og vi hilser denne plan meget vel- 
kommen. 

Formanden: 
Efter forretningsordenen omtales ministre 

kun med deres titel. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslaget. 

Afstemning 

Ændringsforslaget 
vedtoges uden afstemning. 

Forslaget som helhed sattes derefter til for- 
handling. 

Forhandling . 

Aage Brusgaard (FP): 
Jeg synes, at det er beskæmmende, at hver- 

ken Venstremedlemmer eller konservative 
medlemmer tør gå op på talerstolen og forkla- 
re, at nu ønsker de altså en ny skat på øget 


